

马跃文, 强琳. 跑台训练对大鼠脑缺血再灌注后脑组织基质金属蛋白酶-2和血管内皮生长因子表达的影响[J]. 中国康复医学杂志, 2012, (6): 519-523

跑台训练对大鼠脑缺血再灌注后脑组织基质金属蛋白酶-2和血管内皮生长因子表达的影响 [点此下载全文](#)

[马跃文](#) [强琳](#)

中国医科大学附属第一医院康复医学科, 沈阳, 110001

基金项目: 2010年辽宁省教育厅科研项目计划(L2010646); 2010年辽宁省高等学校科学技术计划项目(2010225034)

DOI:

摘要点击次数: 162

全文下载次数: 149

摘要:

摘要目的: 探讨跑台训练对大鼠脑缺血再灌注神经功能恢复和缺血脑组织中MMP-2和VEGF表达的影响。方法: 用线栓法制作Wistar大鼠大脑中动脉梗死再灌注模型, 35只大鼠随机分为假手术组、跑台训练组和手术对照组。跑台训练和手术对照组又分为跑3天、跑7天、跑14天3个亚组, 各亚组及假手术组每组5只大鼠。跑台组于术后第3天开始给予跑台训练, 假手术组及手术对照组不予跑台训练。于跑3天、跑7天、跑14天3个时间点进行神经功能评估后处死大鼠。采用RT-PCR技术测定缺血区脑组织中MMP-2及VEGF的水平。结果: 跑台训练组在跑7天、跑14天神经功能评分明显低于对照组($P < 0.05$)。跑台训练组缺血区脑组织在跑7天、跑14天MMP-2水平高于对照组($P < 0.05$), 各时间点VEGF水平均高于对照组($P < 0.05$)。结论: 跑台训练能通过上调MMP-2及VEGF的表达, 促进血管形成和神经再生等, 有利于脑损伤后神经功能的恢复。

关键词: [脑缺血](#) [跑台训练](#) [基质金属蛋白酶-2](#) [血管内皮生长因子](#)

Effects of treadmill training on matrix metalloproteinases-2 and vascular endothelial growth factor in ischemic brain of rats after cerebral ischemia-reperfusion [Download Fulltext](#)

Department of Rehabilitation Medicine, The First Affiliated Hospital of China Medical University, Shenyang, 110001

Fund Project:

Abstract:

Abstract Objective: To study the effects of treadmill training on the recovery of neurological function and the expression of MMP-2 and VEGF in ischemic brain of rats after cerebral ischemia-reperfusion. Method: A total of thirty-five male adult Wistar rats were given cerebral ischemia-reperfusion and were randomly divided into sham-operated group, control group and exercise group, with treadmill running. Neurological function was measured at the 24h after the operation, the 3rd, the 7th and the 14th day after the beginning of exercise respectively. RT-PCR was used to detect the expression of MMP-2 and VEGF in the ischemic brain at the 3rd, 7th and 14th day. Result: Compared with those in the control group, the behavior scores in exercise group was much lower at the 7th and 14th day ($P < 0.05$). MMP-2 expression in exercise group was higher than in the control group at the 7th and 14th day ($P < 0.05$). The expression of VEGF in the exercise group was greater than that in the control group at all points ($P < 0.05$). Conclusion: The expression of MMP-2 and VEGF in the brain ischemic area can be improved through treadmill training. It can promote recovery of neurological function by developing neurogenesis and promoting vascularization after cerebral infarction.

Keywords: [cerebral ischemia](#) [exercise](#) [matrix metalloproteinases-2](#) [vascular endothelial growth factor](#)

[查看全文](#) [查看/发表评论](#) [下载PDF阅读器](#)

您是本站第 2182569 位访问者

版权所有: 中国康复医学会

主管单位: 卫生部 主办单位: 中国康复医学会

地址: 北京市和平街北口中日友好医院 邮政编码: 100029 电话: 010-64218095 传真: 010-64218095

本系统由北京勤云科技发展有限公司设计 京ICP备10000329号